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HAVELSKÉ POSVÍCENÍ.   

Velká sláva v Kolešovicích bývala o pouti 29. června a 

o posvícení na Havla. Náměstí bylo plné krámků,    

kolotoč, cirkus a lidí ze širokého okolí jako o         

jarmarku. Od rána vyhrávala Peruthova kapela, hasiči 

a veteráni v průvodu chodili naproti návštěvám z     

okolním obcí. Na sklepích se střílelo z hmoždířů.    

Odpoledne se konala zábava v zahradě bývalého    

cukrovaru. Děti vyhledávaly zábavu u kolotoče, který 

se točil ručně. To byly také dny pro flašinetáře  a  

žebráky. Každou neděli sem chodilo mnoho lidí do     

kostela. Po mši se muži rozprchli do hospod, kde     

vysedávali také až do pondělka. Jednou do roka      

zavítali do obce šumaři. Vyhrávali a zpívali pod okny 

za almužnu.  Slavily se všechny svátky  v roce.                                                                                                                                               

K odvodu chodili branci do Jesenice. Večer po návratu 

se vyhrávalo na dvoře odvedence, Pak se šlo ke      

starostovi, který dal sud piva a u toho vše končilo.                                                                                                       

Špatná doba však přišla v roce 1928 – 1930. Byla to 

doba nezaměstnanosti. Rodina nezaměstnaných      

dostávala týdně 20 Kč a bochník chleba podpory. Lidé 

neměli co jíst a nastaly krádeže. Nebylo soboty, kdy 

by se v obci neztratilo prase. Obecní rada stavěla 

noční hlídky, tři dvojice. Sraz byl na váze, kde       

ponocný  určoval hlídkám úseky. Později byla objevena 

skrýš  zlodějů v lese, u železniční zastávky Olešná .  

V roce 1930 byla v obci pouze dvě osobní auta.                                                                                  

V Kolešovicích bydlelo  mnoho židovských rodin, které 

měly obchody a obchod s dobytkem. V roce 1900 bylo 

122 osob židovského vyznání. Děti židé posílali do  

německé školy. Své bohoslužby konali v synagóze ve 

Zderazi. Ta je stále zachována, ovšem v dezolátním 

stavu. Ve Zderazi měli též svůj hřbitov. Rabín bydlel 

v č. p. 226, kde byla i modlitebna. Jelikož většina židů 

bydlela v ulici ke Kněževsi, říkalo se této ulici jednu 

dobu Židovská. Po druhé světové válce se vrátily do 

Kolešovic  jen dvě židovské osoby. Arnošt Kohn 

z domu č. p. 92 a Eliška Karpelesová, rozená Raisová. 

Ta přežila koncentrační tábor a hned po válce se   

vystěhovala do Argentiny.    -  li  -

Šťastné a spokojené svátky vánoční, dětem bohatého ježíška a do nového roku štěstí, 

zdraví…., psávala jsem před Vánocemi asi na dvacet pět pohlednic. Vánoční přípravy 

pro mne začínaly jejich nákupem. Dědečkovi s kostelíčkem, tetě Božence s betlémem,   

kolegyni Miladě s kresbou od Lady, kde byly děti se stromečkem. Postupem času jich   

začalo ubývat. Některé jsem ještě nadepsala, ale poslat je už není kam. Leží dodnes    

uložené v obálce. Většinu ostatních  jsme nahradili elektronickou poštou. Za pomoci 

vnuků udělám pohlednici s nadepsaným přáním, připíšu něco osobního, kliknu a za 

chvíli je přesně tam, kde má být. Teta Boženka počítač nemá. Té proto i letos a doufám, 

že ještě hodněkrát, koupím moc pěkné přání s betlémem. Jenom se zase musím zeptat,    

jakou známkou ho letos ofrankovat. Pro vás všechny je to jednodušší.   Prostřednictvím 

Kolešovických listů vám přeji klidný advent bez přehnaného úklidu, pečení a shánění 

dárků,   Vánoce strávené v kruhu celé rodiny v pohodě, se spoustou milých návštěv,     

pěkných procházek, posezení nad punčem a bez přibraných kilogramů .  A do nového 

roku přeji pevné zdraví, štěstí, lásku, pohodu a splnění všech reálných přání.                                                                                                                            

         - li  -



Zastupitelé obce se sešli na poradě dne 10.10.2011 a také projednali:  

Přítomni:  M. Brabcová, M. Dvořák, J. Kovář, J. Poděbradská, J. Hrenáková, J. Čečrdle, T. Hrenák,  J. Kozlerová, 

- Dnes byl zveřejněn záměr na prodej pozemku parc.č. st. 259 o výměře 345 m2 a dům č.p. 40 stojící na pozemku 
parc.č. st.259, vše k.ú. Kolešovice. Jedná se o dům a pozemek, který obec do svého vlastnictví získala na základě 
darovací smlouvy mezi obcí Kolešovice a manžely Vostrými.  Cena pro zájemce je stanovena ve výši 51.750,- Kč.  
Záměr o prodeji bude projednán na veřejném zasedání.                  
-  Starosta otevřel diskusi k tématu parkování kamionů v obci na chodnících a na veřejném prostranství. Po krátké 
diskusi bylo domluveno, že starosta zjistí,  jaké jsou možnosti tomuto parkování zabránit, případně vymezit jiná mís-
ta k parkování.                                   
-  Starosta oznámil, že má již od pana Tvrze všechny podklady pro podání žádosti o změnu  územního rozhodnutí na 
stoku B. Jedná se o určité změny v položení kanalizace, které se vyskytly až při samotné výstavbě.  Na trasu stoky B 
byl již podepsán protokol o předání stavby a bylo uvolněno první zádržné.  Možnost další výstavby splaškové kanali-
zace připadá pouze z dotačních fondů Ministerstva zemědělství ČR. Další informace budou zjištěny do příští pracov-
ní porady.                     
-  Starosta podal zprávu o rekonstrukci kaple ve Zderazu. V letošním roce budou ještě zhotoveny vnitřní omítky a 
bude rekonstruována socha sv. Jana Nepomuckého, která bude umístěna v interiéru kaple.                 
-  Rekonstrukce zámecké zdi je ukončena. Byl sepsán zápis o předání díla včetně závad a nedodělků. Několik vrch-
ních desek je prasklých a budou vyměněny. Některé další desky budou sejmuty a budou položeny znovu  kvůli pře-
sahu zdi.                  
-  Zastupitelstvo obce schválilo prodej pozemku parc.č 1489/24 za účelem výstavby rodinného domku. Paní Klincko-
vá doposud nezahájila žádné jednání vedoucí k podpisu kupní smlouvy a proto byla oslovena se žádostí, aby 
v termínu do 13.9.2011 oznámila, zda její zájem o koupi pozemku trvá.  Dne 19.9.2011 paní Klincková mailem 
oznámila, že odstupuje od záměru koupě výše uvedeného pozemku. Na veřejném zasedání bude toto projednáno a 
pozemek bude nabídnut k prodeji dalším zájemcům.  
-  Usnesením č. 34 byl schválen prodej pozemku parc.č. 1489/23 panu Urbanovi za účelem výstavby rodinného    
domu. Byla podepsána kupní smlouva a obec obdržela platbu za pozemek. Pan Urban, ale nyní oznámil, že z důvodu 
změny místa zaměstnání hodlá odstoupit od kupní smlouvy a pozemek obci vrátit. Mezitím zde nechal   vyhovit prů-
zkumný vrt v ceně cca. 53.000,- Kč a pozemek tím získal vyšší hodnotu.  Tyto investované peníze by rád získal zpět. 
Po několika jednáních a konzultací možných řešení vrácení pozemku, bude formou dohody odstoupeno od kupní 
smlouvy a pozemek vrácen obci. Zároveň obec od pana Urbana odkoupí zkušební vrt, včetně veškeré dokumentace a 
toto prodá dalšímu zájemci, který s tím souhlasí a už podal žádost o odkoupení pozemku. Toto bude projednáno na 
veřejném zasedání.                    
- Referent OÚ B. Pelikán seznámil přítomné s cenovou nabídkou na vybavení odpočinkové zóny, jak ve vyhotovení 
ze smrkového dřeva, tak z akátového dřeva. Po krátké poradě se zastupitelé dohodli, že veřejná zakázka na dodavate-
le bude zadána jak v akátu, tak i ve smrku a podle výše nabídkové ceny se zastupitelé rozhodnou, kterou variantu 
využijí pro samotnou realizace akce.                  
-  Zastupitelka J. Poděbradská v krátkosti informovala, jak proběhl II. ročník soutěže Kolešovice očima fotografů,    
8. října 2011 od 10,30 do 16 hodin v obřadní místnosti OÚ. 
-  Dále starosta podal zprávu, že obec již obdržela územní souhlas ve věci založení tyčové chmelnice na prostranství 
u potoka. Tento prostor bude ještě před zimou rekultivován a budou vysázeny sazenice chmele. Bude zprovozněna 
stará sušárna chmele vedle kanceláří Rakochmelu, včetně úpravy na Muzeum chmelů.  Tento objekt by mělo provo-
zovat občanské sdružení, které musí založit minimálně 3 osoby. Starosta vyzval přítomné zastupitele, zda nevědí, 
kdo by byl vhodný jako člen občanského sdružení,  případně zda sami nechtějí být členy sdružení.  K tomuto se    
nikdo ze zastupitelů nevyjádřil.

Zastupitelé obce se sešli na pracovní poradě 7.11.2011 a projednali:  

Přítomni:  M. Brabcová, M. Dvořák, J. Kovář, J. Poděbradská, J. Hrenáková, J. Čečrdle, T. Hrenák,  J. Procházka,                   

- Dne 1.1.2012 se bude konat tradiční novoroční ohňostroj od 17 hodin na horní návsi. Zahájení bude v 16,30 hodin 
od Špýcharu lampiónovým průvodem.  Cena za ohňostroj bude 15.000,- Kč jako každý rok  s tím,  že obec pokryje 
všechny náklady včetně občerstvení, o které se postará ČSŽ. 
-  Starosta sdělil zastupitelům, že místní komunikace k česačkám v Heřmanově, je zčásti vedena po soukromých   
pozemcích. Starosta tuto situaci navrhuje řešit, zahájením jednáním o odkoupení pozemků pod místní komunikací do 
vlastnictví obce.  Zastupitelé vyslovili souhlas. 
-  Dne 4.11.2011 vykonal finanční odbor KÚSK dílčí kontrolu hospodaření obce za rok 2011. V průběhu kontroly 
nebyly zjištěny žádné závady.                 
-  Referent OÚ B. Pelikán podal zprávu z jednání komise pro otevírání obálek a komise pro hodnocení nabídek na 
akci „Herní prvky a mobiliář.“ Tyto prvky budou použity na vybavení odpočinkové zóny.  Celkem obec obdržela 10 
nabídek.  Nabídky byly od 3 firem ve variantě akátové řezivo a 7 nabídek ve variantě smrkové řezivo. Vzhledem 
k cenové náročnosti akce se zastupitelé dohodli, že VZ ve variantě akátové řezivo bude zrušena.                              
Ve smrkové variantě nejnižší cenu nabídla firma Dřevoartikl s.r.o. Znojmo ve výši 593.682,- Kč. S vítězným uchaze-
čem bude zahájeno jednání za účelem podpisu smlouvy o dílo.  

OBECNÍ  ÚŘAD INFORMUJE  - Č INNOST  ZASTUP ITELSTVA OBCE  



-  Zastupitelé byli informování o jednání mezi manžely Hájkovými za účelem podpisu kupní smlouvy na prodej    
pozemku parc.č. st. 259 a domu č.p. 40 v Heřmanově, k.ú. Kolešovice. Tento prodej byl manželům Hájkovým schvá-
len na posledním veřejném zasedání za cenu 51.750,- Kč dle vyvěšeného záměru.  V současné době již máme vráce-
nu kupní smlouvu, včetně jedné s ověřenými podpisy manželů Hájkových. Tato kupní smlouva bude po připsání celé 
kupní ceny na účet obce vložena do podatelny Katastrálního úřadu v Rakovníku.                 
-  Starosta podal zprávu, že v letošním roce byly ukončeny veškeré stavební práce na kapličce sv. Jana Nepomuckého 
v obci Zderaz. Byly vyhotoveny vnitřní omítky, položena střecha, vyrobena sanktusová vežička,  jsou umístěna 
vstupní vrata a v interiéru stojí zrestaurovaná  socha sv. Jana Nepomuckého. V příštím roce zbývá dodělat venkovní 
omítky a terénní úpravy kolem kapličky. Na toto bude možné čerpat dotaci prostřednictvím obce s rozšířenou působ-
ností. OS Zderaz plánuje otevření rekonstruované kapličky na květen 2012 při příležitosti svátku sv. Jana              
Nepomuckého.                 
- Výměna oken v budovách základní školy je hotová, včetně výmalby a umístění venkovních i vnitřních parapetů. 
Zbývá ještě nechat vyrobit a umístit 2 okna a 3 dveře. Výměna těchto zbývajících oken a dveří proběhne v lednu 
2012. Poté bude možno převzít celou zakázku jako hotovou.                 
- Starosta informoval, že zahájil prvotní jednání na MZE ČR za účelem podání žádosti o dotaci v roce 2012 na      
výstavbu splaškové kanalizace ve zbývající části obce. Vzhledem k finančním možnostem ministerstva nelze předpo-
kládat, že dotace bude vyšší jak 60% z celkových nákladů. Zbylé náklady bude krýt obec ze svého rozpočtu i za cenu 
čerpání dalšího úvěru u České spořitelny.                  
-  Dne 13.11.2011 od 14 hodin se bude konat křest chmelnice v rámci projektu   “Muzeum chmelů”  na prostranství 
před firmou Rakochmel. V případě, že bude vyklizen interiér bývalé sušarny vedle kanceláří firmy Rakochmel, bude 
občanům zpřístupněna i prohlídka těchto prostor. Pro přítomné bude připravena ochutnávka Svatomartinského piva z 
pivovaru Matuška Broumy.                
-  Starosta podal zprávu o návstěvě  pana Sedláčka z MěÚ Rakovník, odbor dopravy se kterým byla řešena situace 
ohledně parkování kamiónů na veřejném prostranství v obci. Pan Sedláček navrhl některá opatření, včetně umístění 
vodorovných a svislých dopravní značek. Jedná se o horní náves, prostraství před Domovem a parkoviště před zdra-
votním střediskem. Vzhledem k tomu, že zastupitelé proti omezení nemají namitek, bude podána žádost na MěÚ 
Rakovník o povolení umístění výše zmíněného dopravného značení.                 

ZEPTAL I  J SME  SE  PANA STAROSTY :

S p. starostou jsme si naposled povídali          
před devíti měsíci. Za tu dobu se dá stihnout              
mnoho událostí, ba i přírůstků. Jak se podařilo             
splnit jeho sliby jsem se tedy zašla zeptat.                                                                           
Vezměme to pěkně popořádku z minulého rozhovoru.                                                                                   

1. Jak to vypadá s kanalizací v dalších trasách?     
Nyní je dokončena výstavba hlavního kanalizačního řádu 
trasy B, po projednání územního rozhodnutí bude kolau-
dace. Na trasy A, D, a C jsme vloni podali  žádost na 
ministerstvo zemědělství. Dotaci jsme nedostali, ale  
zůstali jsme v pořadníku akcí. Letos na můj návrh zastu-
pitelstvo obce schválilo podání žádosti o dotaci z Fondu 
životního prostředí Středočeského kraje na trasy A a D. 
Do začátku prosince se musíme rozhodnout jakou cestou 
půjdeme, neboť  nelze využít souběh dotací. Záleží na 
tom, jaké zprávy dostaneme z ministerstva zemědělství.       

2. Silnice od Pšovlk je nově vyasfaltovaná, termín se 
posunul pouze o pár dní.  

3. Oprava zámecké zdi - je hotová, je podepsaný předá-
vací protokol. Obec na tuto akci získala dotaci z Fondu 
památek Středočeského kraje ve výši 700.000,- Kč.    
Minimální spoluúčast obce byla plánována na 70.000 
Kč. Na základě doporučení technického dozoru stavby, 
byl na zdi zhotoven železobetonový věnec za cenu 
433.747,- Kč. Dále bylo nutno, oproti původním předpo-
kladům závazného parametru v hodnotě 26 m3 zdiva, 
rozebrat a znovu složit 76 m3 zdiva. Cena za navýšení 
prací o 50 m3 činila 204.639,- Kč. Naopak byl vypuštěn 
parametr plocha omítek v částce 101.300,- Kč.  Celkem 
činí částka za opravu zdi 1.307.086,- Kč. Spoluúčast 
obce tedy byla vyšší o 537.086 Kč.  

                                                                                                                                                            
4.Ve škole jsou okna vyměněná, dveře se zabudují až 
v příštím roce.                                                                                    

5. Hřiště u parku – v  současnosti probíhá výběrové 
řízení firmy,    která dodá a zabuduje herní prvky. Terén-
ní úpravy jsou již hotové. 

                                                                                                                             
6. Parcely na tržišti – 5 parcel je prodáno, jednu chce 
vlastník z důvodu přestěhování vrátit. Na ni už máme 
zájemce. V této lokalitě je k prodeji ještě jedna parcela. 
Jeden domek je již postavený  a obydlený. Plynová    
přípojka se  vybuduje na jaře.                                                                                            

    
7. Chodník k okálům -   rozhodli jsme zrušit tuto akci, 
přišel by na 350.000 Kč, které obec  nemá. Odvede se 
pouze povrchová voda do kanalizace.                                                                                          

8. Kulturní a společenský život v obci – o ten se starají 
občanská sdružení, obec se je snaží podporovat finančně 
nebo poskytnutím prostor pro akce. Obec nemá personál-
ní obsazení pro organizaci kultury, i když některé akce 
sama nebo v partnerství pořádá. Například Drakiádu, 
novoroční ohňostroj, dětské rybářské závody, vítání   
občánků, koncerty v kostele, gratulace k životním jubi-
leím spoluobčanů, předávání vysvědčení a jiné.

9. Za co obec utratila peníze ze slunečních elektrá-
ren? Fa pana Císaře má zaplatit za tento rok 105 000 Kč,   
zatím zaplatila 6 000 Kč, fa Losl má zaplatit 30 000 Kč, 
zatím nedodala nic. 

                                                                       
10. A co akce na příští rok?  Dokončení kanalizace, 
revitalizace rybníka v Heřmanově, rekonstrukce kultur-
ního domu, nákup hasičského auta, dobudovat hřiště a                  
otevřít muzeum chmelů.                             
Pan starosta  odpověděl na všechny otázky stručně,    
postěžoval si na spoustu práce a nedostatek času. I já 
stručně: děkuji za rozhovor.                                          

   - li -



ZÁKLADNÍ  ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA KOLEŠOVICE    

ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLKY

První slzičky pomalu  osychají  a  malí  žáčci  si začínají zvykat na nové děti, paní učitelky a velkou změnu ve svém 
životě. A to jsme hned v září začali s plaváním, v říjnu   divadlem   Lampion v Kladně a výletem  do  ZOO Praha 
společně s dětmi ze základní školy. A co nás ještě čeká? Vánoční fotografování  24.11.2011 a příprava vánočního 
posezení s rodiči při besídce, kterou děti připraví i do Domova Kolešovice společně s drobnými dárky. A potom už 
jenom čekání na Ježíška. Jestlipak přiletí i letos???                                                          Helena Regálová, ved.uč. MŠ

DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ 

Dne 5. října k nám opět přijelo Divadélko Kos z Českých Budějovic. Připravilo si pro žáky ZŠ a MŠ Kolešovice  
pohádku Udatný Matyáš. Přestože vystupovali pouze dva herci, vystoupení se dětem líbilo. Dekorace i kostýmy byly 
velmi pěkné. V září žáci I. a II. třídy a MŠ viděli ještě vystoupení Přísloví napoví, které bylo také velmi pěkné.

Mgr. K. Kolářová

OKRESNÍ MUZEUM V RAKOVNÍKU 

Dne 6. října 2011 si vyjela VI. třída za výukou dějepisu 
do Okresního muzea v Rakovníku. Žákům se nejdříve   věnovala 
pracovnice muzea, která si kromě přednášky o vzniku a historii 
muzea připravila zajímavé pracovní listy, které žáci 
ve skupinách správně vyplnili. Pak se třídě věnovala archeolož-
ka, která žáky seznámila s archeologickými nálezy z období 
pravěku. Nakonec měli všichni možnost prohlédnout si i        
přírodovědnou expozici v suterénu muzea. Všichni si odnesli 
z akce spoustu zajímavých informací.

        Mgr. J. Veselá

NÁVŠTĚVA V ZOO PRAHA

11. října 2011 Pražská ZOO pořádá dny setkání sponzorů a   
přátel ZOO. Protože naše škola je sponzorem klokana Bennetto-
va, jsou žáci na tyto dny zváni a mohou si tak ZOO pořádně   
prohlédnout. 11. října vyjely z naší školy do ZOO plné dva   
autobusy. Počasí přálo a v ZOO byla k vidění spousta             
zajímavých věcí. Žáci museli plnit i předem připravené úkoly 
související s pražskou ZOO. Nejtěžší prý bylo spočítat tučňáky.

EXKURZE DO SVÍČKARNY RODAS V ŠESTAJOVICÍCH

Ve čtvrtek 20. října 2011 se žáci I., II., III. a IV. třídy vydali na školní exkurzi do svíčkárny Rodas v Šestajovicích. 
Nejprve si děti vlastnoručně nazdobily svíčky a voskové ozdoby a vyrobily ořechové svíčky. Naplnily si sáček        
levandulovou koupelovou solí. Poté si prohlédly dílny s výrobou svíček. V prodejně svíčkárny si nakoupily dárky. 
V areálu se také nachází farma, která děti velice nadchla. Domů se žáci vraceli s mnoha zážitky a dárky pro své     
blízké.

Mgr. K. Kolářová

OKRESNÍ KOLO VE FLORBALU 

V pátek 21. října se družstvo chlapců z I. stupně zúčastnilo oblastního kola ve florbale a nevedlo si vůbec špatně. 
Ve skupině se umístilo na velmi dobrém 2. místě, když postupně vyhráli vysokým poměrem branek s družstvy Lužné 
(9:0) a Pavlíkova (10:1), bohužel ve vyrovnaném souboji s 2. ZŠ Rakovník jsme nakonec podlehli 4:2 a postupovali 
do semifinále, kde jsme se utkali s vítězem druhé skupiny, žáky 3. ZŠ Rakovník. V tomto souboji jsme prohráli 5:1 a 
čekal nás duel s Mutějovicemi o celkové třetí místo. V souboji jsme uspěli a porazili Mutějovice vysoko 11:1. Získali 
jsme tak pohár za třetí místo. Oproti loňskému roku jsme se sice posunuli o jedno místo níže, ale stále chlapci z naší 
školy patří mezi nejlepší florbalisty na okrese Rakovník.
Naši školu reprezentovali: bezesporu nejlepší hráč Libor Drozda, dále pak Jan Jiroušek, Jozef Lakatoš, Míra Pavlík, 
Karel Louček, Marek Heifler mající výbornou střeleckou formu, Lukáš Kindl, Lukáš Hrouda a Jiří Šuran. Chlapci 
gratulujeme.

       Mgr. Ladislav Fukárek



BURZA STŘEDNÍCH ŠKOL A UČILIŠŤ

Již tradičně se žáci VIII. a IX. třídy naší školy zúčastnili 
Burzy středních škol a středních odborných učilišť, která 
se konala v Kulturním centru v Rakovníku 2.listopadu 
2011. Vyslechli si zástupce nabízených oborů i studenty 
a učně, kteří již na školách působí. Shlédli taneční     
vystoupení, módní přehlídku aj., vyzkoušeli si i různé 
druhy testů.
Držíme palce, aby si všichni vybrali tu pravou školu 
nebo učiliště tak, aby je zvolený obor těšil a odpovídal 
jejich schopnostem.

    Mgr. M. Zápalová

HALLOWEEN ANEB KDYŽ VE ŠKOLE STRAŠÍ

1. listopadu se ve škole rojila a hemžila ta nejhroznější 
strašidla, co si jen dokážete představit. Slavil se totiž 
Halloween. Režii nad oslavou převzali žáci IX. třídy, 
kteří ve stylových kostýmech pomáhali žákům I. stupně 
vyrábět masky a příšerky.
Po velké přestávce se příšery přesunuly do tělocvičny, 
kde je čekalo několik stanovišť, např. pavoučí síť 
na prolézání, hledání předmětu v míse krvavých špaget 
apod. Nejúspěšnější a nejzajímavější strašidla byla     
odměněna sladkostmi. Na závěr si mohli všichni užít 
strašidelnou diskotéku.
Určitě stojí za prohlédnutí krásné masky účastníků      
halloweenské oslavy. Šikovnost maminek i fantazie dětí 
je obdivuhodná. Stranou nezůstaly ani paní učitelky, 
kterým to také velice slušelo, co říkáte? Tak, příšery, 

snad za rok na shledanou!

PROJEKTOVÉ VYUČOVÁNÍ — DOPRAVNÍ 

VÝCHOVA

Žáci I. stupně opět navštívili Dopravní hřiště 
v Rakovníku. Zde se seznámili s pravidly silničního     
provozu a také si vše vyzkoušeli prakticky při jízdě 
na kole.
V pátek 21. října proběhlo ve škole projektové vyučová-
ní na téma Dopravní výchova. Žáci vyráběli dopravní 
značky, vybarvovali je, luštili křížovky s dopravní     
tématikou, psali testy. Celé dopoledne se věnovali     
dopravní výchově.

Mgr. K. Kolářová

BOTANICKÁ SOUTĚŽ TRVALKY

Dne 20. října v rámci oslav Dne stromů proběhla 
v Botanické zahradě v Rakovníku tradiční botanická 
soutěž, tentokrát na téma Trvalky. Celý program byl 
doplněný ekohrou Trvalkoriskuj, kterou pro děti připra-
vilo Informační a vzdělávací středisko Budy Křivoklát.
Žáci naší školy se zúčastnili v hojném počtu včetně žáků 
speciální třídy, protože soutěž byla připravena i pro ně. 
Nejlépe se dařilo žákům v kategorii IV. a V. tříd, 
na 2. místě se umístil Libor Drozda a 3. místo 
po dramatickém rozstřelu obsadila Michaela Kališová.
Blahopřejeme!

Mgr. M. Zápalová

V Í T Á N Í  O B Č Á N K Ů   

K nejhezčím a nejmilejším akcím, které se konají na Obecním 

úřadě v Kolešovicích bezesporu patří vítání nových občánků 
mezi obyvatele naší obce. Dne 18. listopadu 2011 v 15 hodin  se 

do obřadní místnosti dostavili Petra Dieslová a Ladislav         

Řežábek se synem Danielem Řežábkem, Jana Součková a Josef    

Hajný s  dcerou   Karolínou Hajnou, Jana Gáborová a Jozef  
Šarišský s dcerou Pavlínou, Jolana Rezanková s dcerou Nellou a 

Dominika Levová a Petr Fefrčík se synem Adamem Fefrčíkem. 

A protože v letošním roce se narodilo více dětí, než prstů na 
ruce,  25. listopadu 2011 v 15 hodin se na vítání občánků        

dostavili další rodiče se svými ratolestmi: Petra Husárová a Petr     

Voříšek s   dcerou Nikol Voříškovou, Jiřina a Daniel Petrlíkovi 
se synem Tomášem, Gábina Drobná a Petr Matějovský s dcerou 

Sandrou Matějovskou, Michaela a Radomír Vašinovi se synem Samuelem Tobiasem  a Věra Gregorová a David 

Kurej se synem Davidem Kurejem. Občánky, rodiče a další  

hosty slavnostně přivítal starosta obce M. Dvořák s panem B. 
Pelikánem. Po   krátkém uvítání své recitační pásmo předvedly 

pod vedením pí. uč. Čechové děti z 1. třídy ( Julie Dýbová,   

Václav Lenoch, Lucie Krobová, Helena Čečrdlová,  Tereza   
Viktorová, Magdalena Laštůvková, Michaela Ferštlová a Helena 

Veronika Jarošová), které svým potleskem přítomní náramně 

ocenili. Po recitačním pásmu se rodiče podepsali do pamětní 
knihy obce Kolešovice a obdrželi pro své děti dar ve formě    

spořícího účtu a leporela „O veliké řepě.“  Maminkám starosta    

předal kytičku. A protože na svět přišlo již několik dalších    

občánků, těšíme se na vítání v roce příštím.             - pel -



SBOR DOBROVOLNÝCH HAS IČŮ KOLEŠOVICE  INFORMUJE :  

Myslivecké sdružení Tetřev Kolešovice zve občany na      

POSLEDNÍ LEČ, která se koná na sále Kulturního   

domu v Kolešovicích  v sobotu 10.prosince 2011 od           

20 hodin. K tanci a poslechu hraje skupina ORION.                   

Vstupné 60,- Kč.  Bohatá tombola.  

Myslivecké sdružení Tetřev Kolešovice pořádá v sobotu    

14. ledna 2012 od 20 hodin na sále Kulturního domu        

v Kolešovicích tradiční  MYSLIVECKÝ PLES.              

K tanci a poslechu hraje Senior Band. Vstupné: 70,- Kč.              

Připravena je bohatá tombola.      

Srdečně zvou pořadatelé! 

Podzim u hasičů v Kolešovicích

Se začátkem školního roku byl zahájen další ročník celoroční 
hry Plamen.  Naši mladí hasiči pilně trénovali a připravovali 

se na podzimní soutěž. Na okrese Rakovník se I. kolo hry 

Plamen se uskutečnilo v sobotu 8. října v areálu autokempu 
v Jesenicích. Soutěžilo se ve dvou disciplínách – závodu 

požárnické všestrannosti a štafetě dvojic. Protože Kolešovič-

tí závodí v kategorii starších, museli na svůj start dost dlouho 

čekat a počasí nám příliš nepřálo. Na start závodu požárnické          
všestrannosti se postavily dvě naše pětičlenné hlídky. Ta 

lepší obsadila s časem 24 minut 54 vteřin a 10 trestnými   

minutami pěkné páté místo z celkem 24  hlídek. Trestné   
minuty nasbírali závodníci pouze na střelbě. Požární ochra-

nu, překonání lana, topografii, zdravovědu a uzlování zvládli 

bezchybně! Naši se  skvěle předvedli také ve druhé disciplí-

ně, štafetě dvojic. Po odstartování na dráhu vyběhly obě naše 
štafety    zároveň a celou disciplínu provedli bez chybičky, 

tedy bez trestných bodů. Tak zvaně čistou disciplínu před-

vedla jen čtyři družstva ze šestnácti. Naši svým časem 78,13 
obsadili třetí místo. Po součtu umístění jsou naši mladí hasiči 

průběžně na parádním třetím místě a to je na loňské nováčky 

ve starší kategorii skvělý výkon!

Sbor dobrovolných hasičů             

připravuje na 25.2.2012 tradiční       

HASIČSKÝ PLES.   

K tanci a poslechu zahraje          

Kampanus. 

Za SDH Kolešovice, Jaroslava Čečrdlová

Výjezdová jednotka měla v podzimních měsících 

dva výjezdy.  3. října byla volána k požáru nízké 
budovy v Pšovlkách. Na místě bylo zjištěno, že 

požár byl způsoben vznícením televizního          

přijímače.   8. listopadu byla jednotka volána 

k výjezdu do  Hořesedel, kde byl hlášen požár   
hospodářského objektu. Na místě bylo zjištěno, že 

nehoří budovy, ale neukáznění obyvatelé 

v podvečerním šeru pálí zahradní odpad. 

V sobotu 31.12.2011 od 20 hodin se na 

sále kulturního domu v Kolešovicích koná   

SILVESTROVSKÁ ZÁBAVA.        
K tanci a poslechu hraje Duo Universal. 

Vstupné 90 Kč. Další informace získáte u 

paní Zingrové na tel. 731 472 768.            
Srdečně zvou pořadatelé!

Český svaz žen Kolešovice ve spolupráci s obcí Kolešovice zvou        

spoluobčany na tradiční NOVOROČNÍ OHŇOSTROJ ,  

který se koná 1.ledna 2012 od 17 hodin na Haiplonu. 

Zahájení novoroční slavnosti začíná v 16,45 hodin lampiónovým  

průvodem  od železničního přejezdu. Občerstvení na místě zajištěno.

Dne 14. prosince 2011 od 17 hodin na přísálí Kulturního domu v Kolešovicích se koná setkání důchodců. K tanci a 

poslechu hraje p. Černý. Všechny Vás srdečně zveme! Vstupné dobrovolné. 

POZNAČTE  S I  V  KALENDÁŘI :  



Když se někdo narodí v Kolešovicích a žije tu bezmála 

81 let, máte pocit, že prožil život jednoduše, v klidu, 

bez starostí. S paní Jarmilou Závodskou, se 

kterou  jsem si tentokrát povídala, to bylo trochu jinak.        

Narodila v roce 1931 v Kolešovicích v domku, kde 

dnes bydlí p. Vališová.                                 

Maminka, která  sloužila u Trešlů v Kolešovicích byla 

Češka. Tatínek byl Němec, i když jeho maminka byla 

Češka. Živil se truhlařinou. Jako první jsem se       

rodičům narodila já, po šesti letech další dcera.         

To nás  již bylo v malém domečku moc a bratr tatínka 

nás  vystěhoval. Stejně se mu česká švagrová moc   

nezamlouvala. Obec nás tehdy nastěhovala do             

železničního vagónu. V místě dnešních okálů stály 

čtyři a bydlely v nich čtyři rodiny, rozpovídala           

se  paní Závodská.  Doma jsme mluvili česky a když 

jsem   nastupovala v roce 1937 do první třídy, neumě-

la jsem německy. Česká škola byla v té době zavřená    

a tak jsem nastoupila do německé. Nerozuměla         

jsem nic a musela jsem si ji zopakovat.                                                                                                        

Vzpomínáte si na obsazení Kolešovic ?                      

No jistě, přijeli němečtí vojáci, postavili závoru a     

celnici, na obec jsme si došli pro přídělové lístky. Pro 

dospělého ¼ l mléka denně, pro dítě ¾ litru, trochu  

másla, masa opravdu poskrovnu. Němci bydlení ve  

vagónech zakázali a přidělili nám bydlení u p.        

Folbera. Tatínek se v hospodě zastal Čechů, že musejí 

chodit na práci do lesa za málo peněz a jeho kamarád 

ho udal. Na Velikonoční pondělí si pro tatínka přijeli. 

Čtvrt roku jsme nevěděli, co sním je. Řekli nám, že 

jede do Terezína.  Měl ale štěstí. V Žatci ve věznici 

sháněli truhláře a tak ho nechali tam. Maminka    

zatím pracovala u sedláka, aby nás uživila.                                                                                                            

A po válce?        

Po válce došlo k odsunu Němců z Kolešovic. Rodina 

Fridrichova byla také do odsunu zařazena. I my jsme 

měli sbaleno a chystali se do Německa. Den před     

odjezdem si maminku zavolali na obec a řekli jí, že ji 

jako Češku nepustí. A tak jsme   zůstali tady. Majitelé 

domku, kde jsme bydleli nám dali tři dny na vystěho-

vání. Tatínek si u Patráků  půjčil voly a vůz, naložili 

jsme, ale dojeli jsme jen kousek. Člen revoluční gardy 

nás    zastavil, všechno nám  z vozu sházel, ať si to    

odneseme sami v rukách. Přenesli jsme věci 

k tatínkově sestře, která nám přenechala jednu       

místnost. Já jsem šla do české školy v Kněževsi.                                                                                                                                           

A co další škola?    

Po škole jsem se chtěla  vyučit švadlenou. Doporučili 

mi vyučení a práci v Aši. Tam jsem se  seznámila se 

svým manželem, který  pracoval v pletárně. Měl       

odklad od vojny, protože nebyl úplně zdravý. 

V prosinci 1949 jsme se vzali.  Jenže manžela další 

rok na vojnu povolali. V témže roce se nám narodila 

první dcera a já jsem nechtěla zůstat v Aši sama a 

vrátila jsem se do Kolešovic. Bydleli jsme tenkrát u 

Bílků. Když se vrátil za dva roky manžel z vojny,   

začal pracovat na šachtě v Rakovníku. Požádali

jsme o vlastní byt a dostali jsme k užívání zkon-

fiskovaný domek po Fridrichových. Rodina se rozrost-

la, měli jsme 2 dcery a syna. Našetřili jsme a koupili 

dům u kostela. Chyběla mi ale zahrádka  a manželovi   

prostory pro chov papoušků, což byl jeho velký       

koníček. Když děti odrostly, naskytlo se nám   koupit 

domek v místech, kde jsem vyrůstala . To už jsem   

chodila do práce. Dvacet čtyři let jsem byla prodavač-

kou v Jednotě. Byli jsme dobrá parta, dokázali jsme si   

vyhovět, zasmát se, byla jsem mezi lidmi, byla jsem 

spokojená. Až do chvíle, kdy nám zemřela dcera a po 

dvaapadesátiletém manželství i manžel. Začaly mě 

trápit nemoci, těžko se pohybuji a nedokázala bych se 

sama o sebe postarat. V současné době žiju se synem a 

vnučkou a její rodinou. Ráda čtu, sleduji televizi, šiju. 

Obědy si nechám dovážet, větší nákupy mi přiveze 

syn, drobné nákupy obstará vnučka a pravnučka. 

Vnoučat mám 9, pravnoučat také 9. Můj život nebyl               

jednoduchý, před válkou nás   neměli rádi Němci,    

protože jsme mluvili česky. Po válce jsme měli          

problémy s Čechy. Vzpomínám si, že i zabijačku,    

kterou jsem si vezla do Aše mi před nádražím 

v Kolešovicích sebrali. Postupně se ale vše urovnalo. 

Teď už si jen přeji, aby se mi trochu zlepšilo zdraví, 

aby celá moje rodina byla spokojená, abychom se   

vzájemně scházeli a užívali si šťastné chvíle jako    

kdysi.                                                                                                                       

              

Přeji vám,  p. Závodská , aby se vám vaše přání  

stoprocentně vyplnilo. Moc děkuji za rozhovor    

- li -                                     

Ž I J Í  MEZ I  NÁMI  . . .



ZPRÁVY Z  DOMOVA KOLEŠOVICE

Při sousedském posezení jsme si zatančili a zazpívali v úterý 11. 

října. K tanci a poslechu nám hrál SENIOR BAND pana Zdeňka 
Černého a zatančit v krojích přijeli zaměstnanci Domova seniorů 

z Nového Strašecí. Nechybělo ani pohoštění, ať to byly            

posvícenské koláče, obložené talíře, anebo pivečko. 

Že láska ke starým písničkám nerezaví, nám dokázal pan Richard 
Adam ve svém pořadu „Stará láska nerezaví,“ který jsme shlédli 

v sobotu 15. října. Pan Adam nás navštívil již několikrát a klienti 

si mohli spolu s ním opět zazpívat písničky nejen z jeho           
repertoáru, ale i ty, které sám složil. Tak Domovem zazněla Kris-

týnka, Sulika, Pampelišky, Cestář a mnohé další známé písničky 

50. a 60. let. Panu Adamovi děkujeme za příjemný zážitek.

Domov plný života

Náš Domov se již podruhé zúčastnil soutěže pořádané Domem 
techniky v Ostravě s názvem ,,Domov plný života“. Soutěž      

nabízela k výběru tři kategorie: ,,Keramika“, ,,Malba“ a ,,Výrobky 

z papíru“ (vše s námětem zaměřeným k městu Ostrava). Naše   

volba byla třetí možnost 
a nakonec se ukázalo, že 

správná. Na výrobku 

s názvem ,,Střípek Ostrav-
ského náměstí´ se podílelo 

osm uživatelů a práce na 

něm trvala bezmála dva 
měsíce. Protože to byla 

soutěž celorepubliková, 

hodnocení všech zaslaných 

prací se protáhlo a na    
výsledky soutěže jsme  

napjatě čekali skoro       

čtyři měsíce. Nakonec se 
vysněné 1. místo stalo    

skutečností a 13.10.2011 

jsme převzali zasloužené 

ocenění,   které bylo slav-
nostně předáno v rámci XV. GERONTOLOGICKÝCH DNŮ OS-

TRAVA. Všem zúčastněným srdečně gratulujeme a těšíme se na

další tvorbu z naší výtvarné dílny.

No a co nás ještě čeká ?????

Mimo jiné to bude Turnaj ve společenských hrách, Vánoční      

výstava v Kněževsi, kde budou k vidění i prodeji výrobky našich 

klientů, dále Vánoční pořady pana Kubce a pana Pečenky a na   

závěr tradiční štědrovečerní večeře, která se již po více jak 30 let 
koná o Štědrý den. 

Protože konec roku bývá časem bilancování, tak co říci na závěr ? 

Snad jen to, abychom se příští rok opět sešli ve zdraví u             

Kolešovických listů. 

Konec roku se kvapem blíží a my máme poslední příspěvky ze života v našem Domově. . . .

S přáním všeho nejlepšího do roku 2012 DOMOV KOLEŠOVICE.    E.



KULTURNÍ  PŘEHLED ,  STALO SE  …    

Štědrý podzim

Každý podzim  bývá k pěstitelům štědrý. 
Ani letošní nebyl výjimkou. Hlavně   
sobota 8. října byla ke kolešovickým 
štědrá. Celé léto se v obci téměř nic    
kulturního nedělo. Ale tuto sobotu vyjeli 
hasiči na soutěž do Jesenice, obec       
Kolešovice pořádala na letišti drakiádu, 
chovatelé otevřeli výstavu, redakce      
Kolešovických listů zahájila výstavu 
fotografií a starých pohlednic  Kolešovic   
vernisáží s vyhlášením vítězů soutěže. 
Takže o kulturu bylo postaráno plnou 
měrou. Ti, kteří mají zájem o dění v obci, 
o historii a o Kolešovice vůbec, si mohli 
vybrat.        

             -  li  -

Drakiáda

Draky si děti přinesly na obvyklé místo 
v sobotu 8. října. Obec Kolešovice, ČSŽ 
Kolešovice a Skupina historie vojenské-
ho a policejního letectva Kolešovice se 
postaraly o zajímavé odpoledne. Počasí 
drakům ani dětem nepřálo, což se       
projevilo na účasti. Letos se totiž drakiá-
da překrývala s chovatelskou a fotogra-
fickou výstavou a tak si v některých    
rodinách děti musely vybrat kam jít. 

Diskotéka „NA RUBY“

Oblíbená diskotéka pořádaná Martinem 
B. a kolešovickými ženami se tentokrát 
uskutečnila koncem září na sále místního 
kulturního domu. Mladí se opět dobře 
bavili. Stejně jako v předcházejících       
diskotékách byla účast slušná a všichni 
se těší, že Martin připraví další           
zajímavou akci.

Posvícenská zábava

Bohužel už není moc akcí na kterých se 
občané Kolešovic setkávají. K těm, které 
vydržely a jsou stále navštěvované patří 
posvícenská zábava organizovaná ČSŽ. 
Tancechtiví návštěvníci přišli 15. října 
do místního kulturního domu. 
K poslechu a hlavně k tanci hráli Ferneti.  

Státní svátek

jsme si připomněli 27. října v podvečer. 
Zastupitelé obce za obec Kolešovice a za 
Český svaz bojovníků za svobodu        
položili věnce k místnímu pomníku a           
připomněli výročí vzniku samostatného 
československého státu 28. října v roce 
1918. V tento den byl vydán Národním       
výborem zákon o zřízení samostatného 
československého státu.

                                              -jp-                                                            

Výstava vítězných fotografií

V sobotu 8. 10. se přátelé fotografií a své obce sešli na vernisáži     

výstavy vítězných fotografií soutěže, pořádané Kolešovickýni listy. 

Soutěž byla vyhlášena na jaře letošního roku ve třech tématech. První 

„Prima fotka z prima dovolené“, druhá „Takhle žijeme my“ a poslední 

„Kolešovice černobíle“. Při vyhodnocování  porota  zařadila ještě i 

dětskou kategorii. Letos  do soutěže došly i fotografie ze zahraničí, 

které nám poslaly bývalé občanky Kolešovic. Je vidět, že KL se     

prostřednictvím internetu  čtou až  za mořem. A jak soutěž dopadla?                                                          

V kategorii dětí zvítězila fotografie Michalky Pluhařové Adélka u 

moře, na druhém místě fotografie téže autorky Malá mořská víla a 

na třetím místě Nejlepší prázdniny u babičky Sabiny Snížkové.  

V tématu Prima fotka z prima dovolené byla na prvním místě oceněna 

fotografie Josefa Matury mladšího Běloruské chaloupky, na druhém 

Výhled Jany Štillerové a na třetím Čekárna opět J. Matury mladšího.                                 

Téma Takhle žijeme my obsadila první místo Jana Štillerová fotogra-

fií Nerušte mne, druhé místo Josef Matura   starší souborem Malová-

ní a třetí místo opět Jana Štillerová Pít se musí.  Ocenění také získal 

soubor fotografií Z nového domova Miluše Russey, roz. Sachrová. 

Poslední kategorii Kolešovice v černobílé fotografii obeslal svými     

fotografiemi pouze J. Matura starší, který ji pochopitelně vyhrál na 

plné čáře. A nejen to. Ze svého archivu i vámi zapůjčených fotografií 

a pohlednic  přefotografoval spoustu krásných záběrů, které jsme   

nainstalovali  na čtyři panely. Tato část výstavy zaujala všechny    

návštěvníky, ať starší nebo ty úplně malé. Ty jsme také  zapůjčili /s 

povolením autora/ do  domova na den otevřených dveří. Všichni, kteří 

výstavu navštívili, nešetřili chválou. A nebylo vás málo. Zápisy 

v návštěvní knize udělaly radost nejen soutěžícím, ale pochopitelně i 

pořadatelům. Všem 

soutěžícím, členům 

redakce,  sponzo-

rům     /obci Kolešovi-

ce, ČSŽ Kolešovice/ a 

hlavně Josefu Maturo-

vi    staršímu    děkuji .                                                                      

- li -

I I .  ROČNÍK  KOLEŠOVICE  OČIMA FOTOGRAFŮ     
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To bylo svezení …

Ve dnech 15. a 16. října 2011 se uskutečnily oslavy 30. 
výročí založení Klubu historie kolejové dopravy. KHKD je    
sdružení, které se zabývá záchranou, renovací  a provozo-
váním historických vozidel. 

Jak jinak oslavovat než jízdou těch krásných mašinek a   
vagónků. Členové KHKD se oblékli do svých parádních   
uniforem a vydali se na trať se svými miláčky. Uniformu   
neměl  pouze strojvedoucí a topič  Byl to poslední víkend 
v letošní sezóně. V sobotu vyrazila na trať Lužná u         
Rakovníka – Kolešovice a zpět parní lokomotiva 354,7152 
z roku 1917 vyrobená První českomoravskou továrnou 
v Praze Libni a v neděli to byla parní lokomotiva 555,0153 
roku 1944 vyrobená Wiener Lokomotivfabrik Floridsdorf  
(Rakousko). K oběma lokomotivám byly připojeny stejně 
vzácné vagóny: služební vůz z roku 1913, osobní vůz  
z roku 1919, osobní vůz z roku 1908, osobní vůz z roku 
1923, osobní vůz z roku 1918, bufetový vůz z roku 1937 a 
salónní vůz ( pro zvané hosty) vyrobený v roce 1917. 

Měla jsem příležitost svést se v salónním voze, seznámit se 
a popovídat si s panem Křenkem (jednatelem KHKD).

Dozvěděla jsem se spoustu     
zajímavostí. Zajímalo mě    
například kolik mají členů. 
„V začátcích nás bylo sedmde-
sát členů, dnes už je nás jen 
deset. Koníček je hodně        
náročný na čas, proto je nás 
většina svobodných a mladých       
nadšenců moc nemáme.     
Musíme si uvědomit, že       
pracovat na parní lokomotivě 
je nebezpečné a každý strojve-
doucí a topič musí mít       
příslušné zkoušky.“ říkal pan  

Křenek. Z rozhovoru jsem se také dozvěděla historii vozu 
ve kterém jsme si povídali. 

Salónní vůz se dvěma malými a jedním velkým oddílem 
s postranní chodbou. Uprostřed vozu je umývárna s toale-
tou Vznikl přestavbou osobního vozu.  Po vzniku ČSD ve 
dvacátých letech dvacátého století byl inspekčním vozem 
V 60. letech byl vládním vagónem. Vůz dosloužil jako 
měřící vůz ve Velimi odkud jej v roce 1985 získal KHKD. 
Průběžně byl hlavně interiér členy klubu opravován.    
Kompletní oprava byla dokončena ve spolupráci 
s Krnovskými opravnami a strojírnami v roce 2000 - 2001. 
Poprvé byl představen veřejnosti při oslavách 20 let KH-
KD v roce 2001. Ve voze je elektrické žárovkové osvětle-
ní. Kostra skříně je z dubového dřeva, obložení je z peřejek 
a dýhovaných překližek, na    stěnách jsou tapety a brokát. 

Jízda to byla parádní. 

Doufám, že se podaří zachovat trať, po které se chlouba 
členů KHKD prohání a že jejich osm parních lokomotiv i 
s vagóny k nám budou jezdit hodně dlouho. 

Držme jim i sobě palce a těšíme se na další jízdy.  

          -  jp -

                                                                                                                                             

Křest naší chmelnice

Sv. Martin v pátek na bílém koni nepřijel. A tak se 
občané naší obce mohli sejít v neděli 13. října na 
křest tyčové chmelnice. Zahájení akce bylo           
plánováno na 14. hodinu. Možnost ochutnat pivo ze 
soukromého pivovaru pana Matušky z Broum       
využilo asi 60 občanů. Pár slov k přítomným pronesl 
ředitel Rakovnicko o.p.s. Radomír Dvořák a starosta 
obce Martin Dvořák, který poděkoval za příjemné 
setkání s milovníky dobrého piva a s pamětníky 
chmelů. R. Dvořák seznámil přítomné s plánovaným 
projektem a vyzval přítomné k ochutnávce piva. To 
potěšilo.  Malá, již založená chmelnice je o rozmě-
rech 23 x 15 metrů a je na ní zasázeno 153 kusů saze-
nic odrůdy chmele žateckého poloraného červeňáku. 
Kdo měl zájem mohl nahlédnout do sušárny chmele, 
která je připravená na rekonstrukci. Od neděle máme 
tedy místo „Na Chmelnici.“                               
Doufejme, že se chmelnici vyhnou vandalové.                                                                                  

       - jp -                                                                         

Český svaz žen Kolešovice pořádá v 
sobotu 3.12.2011 od 10 hodin

MIKULÁŠSKOU 

NADÍLKU

na sále místního kulturního domu.                   
K tanci hraje Jiří Ladra. Pro 

všechny je připravena nadílka. 
Vstupné: dospělí 40 Kč, děti 20 Kč . 

OS Zderaz ve spolupráci s obcí Kolešovice 

pořádají již VI. KONCERT PRO 
KAPLIČKU, jehož výtěžek ve formě 

dobrovolného vstupného bude věnován na 
rekonstrukci kaple sv. Jana Nepomuckého ve 

Zderazi. Koncert se koná v sobotu, 
3.prosince 2011 od 17 hodin v kostele sv. 
Petra a Pavla v Kolešovicích. Vystoupí 

VŠElijak, vokální uskupení, které rozdává 
radost a pohodu působením při VŠE v Praze 
a Hana Horká zpěvačka skupiny Asonance



JAK  BYLO?  POČAS Í  V  OBC I .

Z Á Ř Í   

TEPLOTY V ZÁŘÍ  [ °C] SRÁŽKY V ZÁŘÍ  [ l /m 2 ]

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum

2009 30,5 01.09.2009 3,0 26.09.2009 15,32 20,0 6,5 05.09.2009

2010 23,5 12.09.2010 2,0 19.09.2010 11,90 78,0 29,0 26.09.2010

2011 29,0 11.09.2011 4,5 24.09.2011 15,42 40,0 12,0 12.09.2011

Ř Í J E N  

TEPLOTY V ŘÍJNU [°C] SRÁŽKY V ŘÍJNU [ l /m 2 ]

rok Max. Datum Min. Datum průměr celkové Max. datum

2009 25,0 07.10.2009 - 2,5 31.10.2009 8,04 49,5 10,5 11.10.2009

2010 17,0 02.10.2010 - 3,5 27.10.2010 6,28 7,0 4,0 17.10.2010

2011 24,0 03.10.2011 - 3,0 15.10.2011 8,33 23,5 7,0 12.10.2011

OKRESNÍ  VÝSTAVA DROBNÉHO ZVÍŘECTVA     

Český svaz chovatelů, základní 
organizace Kolešovice uspořádala
ve dnech 8. a 9. října, v rámci oslav 
35. výročí založení, okresní        
výstavu králíků, drůbeže, holubů, 
okrasného ptactva a kožešinových 
zvířat. Otevřena byla v sobotu od 8. 
do 16. hodin, v neděli do 14. hodin. 
Vystaveno bylo 161 ks králíků 24 
plemen, prodáno do nových chovů 
76 ks. Drůbeže hrabavé 157 ks 15 
plemen a 52 ks drůbeže vodní 4    
plemen, prodáno bylo celkem 52 ks. 
Holubů 170 ks 20 plemen, prodáno 
25 ks. Okrasného ptactva 330 ks a 
prodáno bylo 67 ks. Dále bylo      
vystaveno 5 ks nutrií, 2 ovce, 22 ks 
morčat, hrdličky a bažanti. Bylo 
zajištěno občerstvení, bohatá       
tombola, prodej cukrovinek a      

chovatelských potřeb. 

Okresní výstava je vždy    
spojena se soutěží chovatelů 
okresu o poháry předsedy 
Okresní organizace Českého 
svazu chovatelů a o pohár 
starosty obce Kolešovice pro 
nejlepšího chovatele místní 
ZO. Pohár předsedy OO 
obdrželi tito chovatelé: 
v expozici králíků přítel   
Herink Miloš ze Všetat,    
drůbeže př. Maule Jaroslav 

z Rakovníka, holubů př. Křenek 
Antonín  ze Mšeckých Žehrovic a 
okrasného ptactva př. Slabý        
Květoslav z Václav (člen ZO).    
Pohár starosty obce Martina       
Dvořáka obdržel dlouholetý        
chovatel králíků a člen naší ZO pan 
Lepič Miroslav z Hořesedel.  Dále 
bylo uděleno naší  základní         
organizací, jako pořadatelem, 9 čest-
ných cen u K,  10 čestných cen u D, 
9 čestných cen u H a 5 čestných cen 
u OP. Celkem 9 členů naší          
organizace obdrželo ČC, což svědčí 
o dobré chovatelské práci. 

V letošním roce jsme uspořádali 
zimní výstavu v únoru a výše     
uvedenou okresní výstavu. Tyto 
výstavy jsou navštěvovány chovateli 

i zájemci o koupi chovných zvířat 
nejen z našeho kraje, ale i z krajů 
sousedních. Je příjemné, když     
přijedou, zakoupí si zde zvířata a 
ještě poděkují za krásnou výstavu. 
Výstavu navštívilo 551 dospělých a 
97 dětí ve věku od 6 let. 

Vážení čtenáři, občané Kolešovic. 
Naše organizace, která  má 27 členů, 
ale jen 6 chovatelů místních, by ráda 
přivítala do svých řad další zájemce 
o čisté chovy, nebo chovatele třeba 
jen okrasného ptactva z naší obce. 
Za 35 let od založení udělala hodně 
práce v chovech čistokrevných   
zvířat,  hodně práce na opravách, 
údržbě chovatelského a výstavního 
areálu a důstojně zastupuje jméno 
své obce v širokém okolí. Děkujeme 
všem místním, návštěvníkům     
výstavy, všem sponzorům, kteří 
přispěli finančními prostředky a 
věcnými dary ke zdárnému průběhu 
výstavy. Věřte, že každá získaná 
koruna je využita na zkrášlení a 
zútulnění našeho výstavního areálu i 
na vyba vení  chovatelskými         
potřebami. Takže ještě jednou dík a 
přijměte pozvání na zimní výstavu 
11. února 2012.   

    za ZO ČSCH jednatelka, 
M. Řežábková        



Poznámka: Pokud by někdo z jakéhokoliv důvodu nechtěl být v této rubrice zveřejňován, ať toto oznámí v kanceláři OÚ Kolešovice.               
Zveřejněné informace nejsou v rozporu se zákonem č.268 o matrikách z roku 1949, neboť byly  získány z alternativních zdrojů. 
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M a r i e  R o l l e r o v á  

L u b o š  Z e l i n g e r     

                                         B l a h o p ř e j e m e !

* gratulujeme občanům ve věku 70, 75, 80 let a po 80 roce každý rok 

VÝZNAMNÉHO ŽIVOTNÍHO JUBILEA SE V MĚSÍCÍVÝZNAMNÉHO ŽIVOTNÍHO JUBILEA SE V MĚSÍCÍCH LISTOPAD A PROSINEC 2011 DOŽÍVA-CH LISTOPAD A PROSINEC 2011 DOŽÍVA-

JÍ TITO NAŠI SPOLUOBČANÉ.  PŘEJEME PEVNÉJÍ TITO NAŠI SPOLUOBČANÉ.  PŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ A POHODU DO ZDRAVÍ A POHODU DO DALŠÍCH LET.        DALŠÍCH LET.                                        

S P O L E Č E N S K Á  K R O N I K A

            

M a r i e  F e r š t l o v á  

D r a h o m í r a  P r o c h á z k o v á                      

                                    

VÍTÁME NOVÉHO OBČÁNKVÍTÁME NOVÉHO OBČÁNKY MEZI OBYVATELE NAŠÍ OBCEY MEZI OBYVATELE NAŠÍ OBCE

               Jáchym Košťál       *  8. listopadu 2011       

Jáchymovi přejeme krásný a spokojený život. 

     Šťastným rodičům blahopřejeme ! 

Štěstí tomu, kdo ho nemá.

Lásku tomu, kdo je sám. 

Zdraví všem, kdo nemocni jsou. 

Něhu těm, co za krásou jdou. 

Slepým sílu slunečních paprsků.

Opuštěným srdce, která pro ně budou bít.

A všem na Vánoce a v novém roce pocit,

že je krásné žít.

                 Přeje všem Český svaz žen Kolešovice

Sbor dobrovolných hasičů přeje všem občanům           Sbor dobrovolných hasičů přeje všem občanům           Sbor dobrovolných hasičů přeje všem občanům           

Kolešovic příjemný advent, krásné a pohodové vánoční Kolešovic příjemný advent, krásné a pohodové vánoční Kolešovic příjemný advent, krásné a pohodové vánoční 

svátky a rok 2012 bez požárů a jiných neštěstí.svátky a rok 2012 bez požárů a jiných neštěstí.svátky a rok 2012 bez požárů a jiných neštěstí.

Příjemné proži t í  vánočních svátků, š těst í ,  zdraví a mnoho 

úspěchů novém roce 2012 přeje všem občanům redakce   

Kolešovických lis tů se Zastupitels tvem obce Kolešovice 

a Obecním úřadem Kolešovice ..

Za vánoční strom letos děkujeme manželům Trojáčkovým. 




